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Datum 
 

6 februari 2024  

Steller vragen 
 

Arnold Posthuma (PvdA-fractie) 

Onderwerp 
 

Motie Oegstgeest kaderstelling gemeenschappelijke regelingen 

Het college wordt verzocht de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden: 
 
Tijdens de behandeling in de commissie P&C is van de kant van de gemeente een nadere 
toelichting gegeven op eerdere schriftelijke vragen van de PvdA. Daarbij is door de gemeente 
de bereidheid uitgesproken tot nadere ambtelijke toelichting. De PvdA-fractie heeft gevolg 
gegeven aan deze uitnodiging en namens de fractie heeft hierover op 31 januari een gesprek 
plaatsgevonden. Met het oog op transparante besluitvorming en in het verlengde van dit 
gesprek legt de PvdA enkele schriftelijke vragen aan het college voor. 
 
1 
Ten gevolge van o.a. de Oekraïne crisis bleek dat de percentuele stijging van de lonen en 
prijzen over het jaar 2022 hoger werd dan voorzien. We kregen via het gemeentefonds 4.8% 
voor de loonontwikkeling, maar de loonontwikkeling werd 7.4%. Voor wat betreft de prijzen 
was de uiteindelijke stijging niet 4,1% , maar 5.1%. Wanneer hier de 75 - 25 regel op wordt 
toegepast gaat het om een gewogen toename met 2.2%. 
Is dit juist? 
 
2 
Het rijk heeft deze ‘tegenvaller’ van de loon- en prijsontwikkeling niet via het gemeentefonds 
gecompenseerd. 
Is dit juist? 
 
3 
In afwijking van de gebruikelijke regels heeft de WKGR geadviseerd de GR-en in 2025 wel 
volledig te compenseren voor die 2.2% die in 2022 is ontstaan. Gelet op dit advies van de 
WKGR aan de GR-en mag worden aangenomen dat zij straks die 2.2% ook in kaderbrieven en 
begrotingen zullen verwerken in de index voor de loon- en prijsontwikkeling. Dus 2,2% 
bovenop het percentage van 7,05% dat anders zou worden gehanteerd op basis van de 
reguliere rekenregels voor het begrotingsjaar 2025.  
Dit wordt bedoeld met de correctie 2022. 
Is dit juist? 
 
4 
Dit betekent dat - indien gemeentes instemmen met het indexpercentage van 9,25% - de 
gemeentes, hoewel zijzelf niet zijn gecompenseerd voor die 2,2% uit 2022, de GR-en wel 
compenseren voor die onverwachte loon- en prijsstijgingen eind 2022 met 2,2%. 
Is dit juist? 
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5 
In absolute getallen gaat het om €106.000 en het gaat om een structurele uitgave.  
Is dit juist? 
 
6 
De PvdA stelt vast dat de gemeentes in 2022 minder financiële ruimte hebben gekregen voor 
de uitoefening van taken (waaronder ook die door de GR-en worden uitgevoerd) omdat zij 
niet zijn gecompenseerd voor de onverwachte prijs- en loonstijging eind 2022. De gemeentes 
teren nog iets meer in op hun financiële ruimte voor de door henzelf uit te voeren taken 
wanneer de GR- wel voor die 2.2% worden gecompenseerd. Het is misschien geen enorm 
bedrag, maar omdat het een structurele doorwerking heeft, komt dit bedrag bijvoorbeeld 
overeen met een investering in scholenbouw met een bedrag van 4 miljoen (afschrijving 40 
jaar). 
Voor de goede orde: toekenning van genoemde 2.2% vloeit niet voort uit regels, maar is 
gebaseerd op een advies van de WKGR om van die regels af te wijken. 
Is dit Juist? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
* Aangeven wat van toepassing is. 
 
Toelichting (indien nodig): 
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Toelichting schriftelijk indienen van vragen om inlichtingen. 
 
Ieder raadslid heeft het recht om vragen te stellen aan het college en de burgemeester. Het college 
en de burgemeester hebben namelijk een zgn. informatieplicht, zowel actief als passief. Dat is 
geregeld in de Gemeentewet, artikelen 155, 169 en 180. 
Dit betekent niet dat het college en de burgemeester verplicht zijn alle gevraagde informatie te 
geven. De informatie moet nodig zijn om de raad in staat te stellen zijn taak uit te oefenen.  
 
De wijze van het stellen vragen en de wijze van beantwoorden vereisen een zekere discipline. 
Enerzijds is het verstandig goed na te denken wat wel of niet wordt gevraagd, want elke vraag 
genereert werk en daarmee kostbare tijd. Anderzijds moeten het college en de burgemeester 
verstandig omgaan met de beantwoording, door snel en adequaat te reageren.  
 
Om het proces van vragen stellen en beantwoorden in goede banen te leiden zijn voor de 
verschillende soorten schriftelijke vragen zgn. formats ontwikkeld. De bedoeling daarvan is dat op 
de juiste wijze wordt voorgesorteerd en dus niet verschillende soorten vragen en onderwerpen 
door elkaar gaan lopen. Door de ingediende vragen te registeren per format is er ook een betere 
regie op de beantwoording. 
 
In de praktijk wordt onderscheid gemaakt tussen: 

1.  vragen die bedoeld zijn om nadere uitleg/informatie te verkrijgen over agendapunten 
(meestal raadsvoorstellen) in een aanstaande commissie- of raadsvergadering en: 

2.  vragen die daar los van staan, vooral politiek-inhoudelijk. 
3. Een aparte categorie vormen de verzoeken om informatie zoals bedoeld in de Verordening 

op de ambtelijke bestand. Het gaat dan om feitelijke informatie van geringe omvang en om 
documenten die reeds openbaar en dus beschikbaar zijn. 
 

Voor deze drie soorten vragen kennen we drie formats, t.w. resp.: 
1. Het format technisch-informatieve vragen over lopende agendapunten  
2. Het format schriftelijke vragen o.g.v. artikel 39 Regelement van Orde. 
3. Het format vragen op grond van de Verordening ambtelijke bijstand c.a.  

 
Voor het indienen van vragen moet altijd een format worden gebruikt. Alle vragen moeten bij de 
griffie worden ingediend. Deze zorgt voor doorgeleiding naar het juiste orgaan. 


